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Referat af årsmøde den 6. november 2024 i Frederikssund Lystbådehavn

Deltagere. Tilføjet er funktion, for RFU repræsentanter er anført havnens nr. og navn

Henriette Andersen (HA, vikar)       1, Stenværkshavn
Mathias Sørensen               4, Jyllinge Nordhavn
Egon Christensen              5, Jyllinge Fiskerihavn
Bo Steffensen              6, Jyllinge Lystbådehavn
Henrik Vahlun              7, Veddelev
Klaus Thomsen (KT)               9, Roskilde kommunale Havn og Roskilde Kommune 
Michael S. Olesen (MO)             10, Roskilde Havneselskab samt Webmaster
Henning Enemark (HE, vikar)       11, Roskilde Sejlklub
Erik Ludvigsen (EL)             12, Kællingehaven
Jørgen Binzer             13, Herslev
Bjørn Jensen (BJ)             15, Gershøj samt Revisor
Jens G. Jensen             16, Møllekrogen
Dan Kjersgaard (DK)             17, Sønderby samt Formand
Ove Holst             20, Strandlund samt Revisor
Rasmus Bovin (RB)             RFU's entreprenør
Per Berg Hansen             Havnefoged Frederikssund Lystbådehavn samt ”RFU Vagt”

14 havne var således repræsenteret. 
Afbud fra havn nr. 2, 3, 8, 14, 18 og 19

Indbydelse til og dagsorden for årsmødet 2024 samt 2 økonomibilag blev udsendt af Stephanie 
Smollerup (Roskilde Kommune) med mail af 10. oktober 2024. 
DK bød velkommen og runddelte en deltagerliste til udfyldelse samt vores 4 fortegnelser med 
henblik på en ajourføring.  

1. Valg af dirigent
DK fortalte, at vores mangeårige dirigent Piet Jansen med mail af 25. oktober havde valgt at 
trække sig tilbage, og citerede fra denne mail: ”... Jeg mindes stadig og fortæller de nye sejlere i 
vores sejlerskole om, hvordan vi for nu mange år siden gennemgik og ændrede hele 
afmærkningen af Roskilde fjord fra at være indrettet på at lede skibstrafikken til Frederikssund og 
Roskilde havne, til at være rettet mod de mange fritidssejlere, der gerne vil sejle overalt på fjorden.
Jeg fortæller også gerne, at Roskilde fjord i dag er det bedst afmærkede farvand i Danmark.
En anden vigtig milepæl var, da vi ansatte Rasmus Bovin til at passe og vedligeholde 
afmærkningen. Tiden har vist, at det var en rigtig god beslutning.
Med de bedste hilsener til alle i RFU.  Piet Jansen”.

BJ blev valgt som dirigent og indledte med at gennemføre en præsentationsrunde.

2. Bestyrelsens beretning  blev givet af DK
Farvandsafmærkningen. Der blev i 2024 etableret 1 nyt sømærke (BY): RFU 105B ”Kildegrund N” ,
således at Kildegrund syd for Frederikssund Lystbådehavn nu er omgivet af 3 sømærker. Vi har nu
ansvaret for 124 sømærker, 121 ’flydere’ og 3 stager i bund. Forårets retablering rettede 30 fejl, 
heraf 18 reparationer i form af nye topbetegnelser og opmaling af røde sømærker. Der var få fejl 
(<5) i løbet af sejladssæsonen, og ingen grundstødninger bortset fra en ”bundberøring” NV for 
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RFU 405 i oktober. Sømærkerne 405 (G) og 406 (R) NØ for Gershøj viser en passagemulighed 
over Nørrerev; de skal begge respekteres og ikke opfattes som ”en port”.    
Husk vores hjemmeside. Her ligger og ajourføres alle væsentlige dokumenter og oversigter: 
søkort, referater og fortegnelser - og MO lægger løbende nyheder ind på forsiden. Der blev spurgt 
til adgangskoderne til søkortene og personfortegnelserne. Da de skal holdes ’fortrolige’ vil de ikke 
blive oplyst her i et offentligt referat, men vil blive repeteret i mail til mødedeltagerne.
Samarbejdet med Roskilde Kommune sker p.t. ved 3 personer. KT deltager i vores møder, Louise 
Kongslev er vores kasserer og Stephanie Smollerup har været kontakten ved årsmødet.  
Ny entreprise 2024-2029. I februar underskrev vi en ny 5-års aftale (15. april 2024 – 15. april 2029)
med RB. 
Forslag. Bestyrelsen har fået 2 forespørgsler/forslag: 
A. Vil RFU etablere en R-G port ved indsejlingen til Jyllinge Nordhavn? Bestyrelsens svar var nej.
B. Kunne vi finde en anden ugedag (end onsdag) til årsmødet? DK spurgte deltagerne om tirsdag 
var en mulighed? Da ingen svarede nej, blev det foreløbigt besluttet at årsmødet 2025 afholdes 
tirsdag den 4. november 2025.  
Beretningen blev godkendt med akklamation. 

3. Økonomi. Årsregnskab 2023, status 2024 og budget 2025
Det ønskes overordnet at have en ultimo formue, der som ’buffer’ svarer til lidt mere end de årlige 
udgifter, der p.t. ligger omkring 300.000 kr.. Der fortsættes således med en moderat ’nedsparing’ 
ved at fastholde m-prisen på 40 kr. i 2025 – og antagelig også i 2026.

Årsregnskab Indtægt Udgift Overskud Formue ultimo
2023 30 kr./m 289.000 kr. - 67.000 kr. 442.000 kr.
2024 (forventet) 40 kr./m 310.000 kr. - 14.000 kr. 428.000 kr.
2025 (budget) 40 kr./m 306.000 kr. - 10.000 kr. 418.000 kr.

Desværre var der en fejl vedrørende vores formue i filen ” 241001 økonomi RFU ”, der blev 
udsendt samtidig med indkaldelsen til årsmødet. Det fremgår der, at formuen ultimo 2023 er 
509.000 kr., men dette beløb var formuen primo 2023.. Formuen ultimo 2023, 2024 og 2025 er 
således alle 67.000 kr. mindre end de beløb, der blev præsenteret ved årsmødet.
EL påpegede at det gik for langsomt med nedsparingen, men denne rimelige kritik var således 
baseret på for høje formuetal.

4. Valg til Roskilde Fjordudvalg 
Hele bestyrelsen er på valg hvert år: Dan Kjersgaard, Michael S. Olesen, Lennart Bess, Jørgen 
Binzer og Bo Steffensen blev genvalgt med akklamation. Ligeledes genvalgtes Bjørn Jensen og 
Ove Holst som revisorer. 

5. Eventuelt

Broåbningsreglementet. Det er frustrerende at flere års henvendelser til det offentlige om færre 
spærretider, fx forslag om timeåbning, stadig er ubesvarede. Imidlertid kunne HA fortælle at der er 
ved at ske noget, idet relevante parter har holdt møde herom, og at et forslag er på vej til høring (?)
Ajourføring. Der blev opfordret til at se nærmere på havnene. Er bidragstallet ajourført? Og er der 
nye havne, der bør være medlem?
Reflekser. HE savnede fungerende refleks på nogle sømærker.

Vi sluttede med skipperlabskovs fra Sannes Kaffé.                                                     Referent: DK   
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